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Betreft: Wijziging verordening ruimte 2014, verordening natuurbescherming Noord-Brabant 

Geachte Statenleden, 

De Nederlandse Federatie van Edelpelsdierenhouders (NFE) is de belangenorganisatie van de 
Nederlandse pelsdierenhouders waarbij vrijwel alle nertsenhouders aangesloten zijn. Al onze leden 
hebben zich de laatste decennia gehouden aan de steeds strenger wordende wet- en regelgeving op 
gebied van dierenwelzijn, gezondheidszorg en milieu. Ondanks deze zware inspanningen is onze 
sector op 15 januari 2013 toch geconfronteerd met de wet Verbod Pelsdierhouderij. Deze wet 
betekent dat de nertsenhouders uiterlijk per 1 januari 2024 hun bedrijf moeten beëindigen zonder 
dat daar enige redelijke vergoeding tegenover staat. Tijdens de behandeling van deze wet in de 
Tweede en Eerste Kamer en ook in de daarna volgende juridische procedures hebben de overheid en 
de Kamerleden steeds bepleit dat nertsenhouders voldoende mogelijkheden hebben om op hun 
locatie "iets anders" te beginnen. Ze mogen immers hun gebouwen houden. Kamerleden hebben 
steeds ervoor gepleit dat gemeentes en provincies actief meedenken bij het omschakelen van het 
bedrijf naar een andere activiteit. Uit een recente publicatie van de NVWA blijkt dat geen enkele 
andere sector méér gecontroleerd is en blijkt bovendien dat meer dan 9696 van alle gecontroleerde 
bedrijven voor de volle 10096 voldoen aan alle wettelijke eisen. Geen enkele andere sector komt ook 
maar in de buurt van deze hoge scoringsresultaten. 

Nu doet zich de mogelijkheid voor bij de provincie Noord-Brabant om pelsdierenhouders bij het 
stalderen enigszins te helpen en tegemoet te komen in de omschakeling naar een andere 
economische activiteit en direct al worden de nertsenhouders van deze mogelijkheid uitgesloten. 
Voor onze sector een zeer teleurstellend resultaat. 

De consequentie van uw beleid is dat wanneer een nertsenhouder, die de dieren huisvest in sheds, 
om wil schakelen naar een andere diersoort, hij eerst zijn eigen stallen moet slopen en daarna ook 
nog elders stalderingsruimte moet verkrijgen. Dit zal zonder meer leiden tot hogere extra kosten. 
Voor nertsenhouders die hun dieren houden in stallen of kassen geldt in principe hetzelfde omdat 
deze gebouwen niet geschikt zijn, of heel moeilijk om te bouwen zijn, voor het houden van andere 
diersoorten. Ook als nertsenhouders hun locatie willen verkopen is het pand veel moeilijker 
verkoopbaar zonder stalderingsmogelijkheden. 
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In de Verordening natuurbescherming is de streefreductie voor ammoniak voor nertsen op 85% 
gezet. Wanneer het voorstel om verouderde stalsystemen vervroegd aan te passen ook voor de 
nertsenhouderij geldt, betekent dit dat zij afhankelijk van het stalsysteem respectievelijk voor 1 
januari 2020 hun stallen aan dienen te passen, dan wel voor 2022 indien het stalsysteem ouder is 
dan 15 jaar. Echter aanpassen is geen optie en bovendien onmogelijk omdat de nertsenhouders dan 
nog maar 2 tot 4 jaar te gaan hebben voordat ze van overheidswege definitief moeten stoppen. 
Tevens speelt daarin mee dat er in de nertsenhouderij geen enkel emissiearm systeem is dat zoveel 
reduceert. Een dergelijk systeem kan niet ontwikkeld worden omdat niemand hierin kan investeren. 
Vervolgens dienen de bedrijven die voor 2022 aan moeten passen, vóór 1 januari 2020 een 
vergunbare aanvraag ingediend te hebben. 

Wat betekent dit voor de nertsenhouders? Zij worden door de plannen van de provincie 3 dubbel 
benadeeld. Ze moeten van overheidswege voor 1 januari 2024 stoppen met het bedrijf vanwege de 
wet Verbod Pelsdierhouderij zonder een fatsoenlijke schaderegeling. Bovendien zouden zij dan nog 
eerder moeten stoppen vanwege de Verordening natuurbescherming zoals de provincie nu voorstelt 
én doen ze dan ook nog niet eens mee in de staldering waardoor de alternatieven op hun locaties tot 
een minimum beperkt worden. De nertsenhouders vallen dan aan alle kanten buiten de boot en dat 
terwijl zij in het verleden nooit 1 euro subsidie of overheidssteun gehad hebben. Dat is erg 
onrechtvaardig. 

Wat betekent dit voorstel voor Noord-Brabant? Grote hoeveelheden nertsenstallen (sheds, kassen 
en stallen) zullen leeg komen te staan en zullen tot verpaupering van het landschap leiden met alle 
mogelijke overlast van dien. Globaal zal het al snel om meer dan 500.000m2 stalruimte gaan. De 
provincie krijgt nu de mogelijkheid om op verantwoorde wijze bij te dragen aan de vermindering van 
geur, fijn stof en ammoniak. Bovendien krijgt zij de kans om grote hoeveelheden gebouwen te 
saneren maar in dit plan weigert de provincie om de nertsenbedrijven hierin mee te nemen. 

Wij doen daarom een dringend beroep op u om de voorstellen met betrekking tot de nertsenhouders 
te heroverwegen en met nieuwe voorstellen te komen. 

Wij zijn graag bereid hierin mee te denken en hieraan mee te werken. 

In afwachting van uw besluit verblijft, 

Hoogachtend, 

'1 
Nederlandse Federatie van Edelpelsdierenhouders 


